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Szám: ………... /2014. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
Készült: Márianosztra Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. június 10. napján 
megtartott testületi üléséről.  
Az ülés helye: Az önkormányzat tanácsterme, 2629 Márianosztra, Rákóczi út 2. 
 
Jelen vannak: Kiss László                             polgármester 
   Varga-Dénes Zsuzsanna alpolgármester 
    
   Gyuró Judit   képviselő 
   Orbán Szilárd   képviselő 
                            Zsombokné Stedra Katalin képviselő 
 
                            Bahil Emilné dr.  jegyző 
 
Kiss László polgármester: Köszönti a megjelent képviselőket, a jegyző asszonyt. 
Megállapítja, hogy képviselő-testület 5 fővel határozatképes, mert a 4 fő képviselőből 4 fő és 
a polgármester jelen van.   
 
Kiss László polgármester: Javaslatot tesz az ülés napirendjére, mely eltér a kiküldött 
napirendi pontoktól. Kéri a meghívottak miatt az első és a második napirendi pont 
megcserélését. Az alábbi javaslatot teszi: 
 
Napirendi javaslat: 
 
1. Börzsöny Kisvasút Nonprofit Kft. 2013. évi beszámolója 
2. Kistérségi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat szakmai beszámolója a 2013. évről 
3. Nyári gyermektáborozás 
4. Körzeti védőnői feladatellátás kérdése 
5. Belső ellenőrzés kérdése 
6. Faluház működtetése 
7. Tájékoztató az iskolával kapcsolatos egyeztetésekről 
8. Tájékoztató a közmunkával kapcsolatban 
9. Falunapról egyeztetés 
10. Egyebek 
 
A képviselő-testület 5 egyhangú igen szavazattal a napirendi pontokra tett javaslatot 
elfogadja: 
 
Napirendi pontok: 
 
1. Börzsöny Kisvasút Nonprofit Kft. 2013. évi beszámolója 
2. Kistérségi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat szakmai beszámolója a 2013. évről 
3. Nyári gyermektáborozás 
4. Körzeti védőnői feladatellátás kérdése 
5. Belső ellenőrzés kérdése 
6. Faluház működtetése 
7. Tájékoztató az iskolával kapcsolatos egyeztetésekről 
8. Tájékoztató a közmunkával kapcsolatban 
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9. Falunapról egyeztetés 
10. Egyebek 
 
1. Börzsöny Kisvasút Nonprofit Kft. 2013. évi beszámolója 
 
Kiss László polgármester: Írásost megkapták a testület. Kéri a Kft. vezetőjét Paulik János 
urat, hogy ha szükséges egészítse ki a beszámolót. 
 
Paulik János: A beszámoló röviden lényegre tömően tartalmazza a 2013. évi működésüket. 
Nagy hangsúlyt kell fektetni a reklámra. Keresni kell a jó kapcsolatokat és ezért említi, hogy 
Szobon megnyílt az Ipoly Kapu kemping. Apa fia páros üzemelteti. Kötöttek egy szerződést, 
ők biztosítják a szállást, mi visszük az utasokat. A rév mellett volt egy épület el lett bontva, 
amin volt elhelyezve egy reklámtábla, mest a kempingre és a teniszpályára fogjuk feltenni. 
Lehetővé tették a kerékpárok szállítását a kisvonattal ezért a kerékpárosok szeretik őket. A 
pénzügy vonatkozásában Márianosztrával nem volt probléma, de Szob település kérdőre 
vonta a két éves veszteséges üzemeltetés miatt. A tavalyi év volt az első, hogy nyereségesek 
voltunk. 2011.-ben a kormány megtámogatta a kisvasút üzemeltetését, azokat, ami nem 
erdészeti és nem MÁV tulajdonúak.  30 m ft-ot különítettek el aztán 5 M Ft-ot levettek belőle. 
Megpályázták 2012.-ben nem érkezett meg 2013-ban jelent meg 5 M Ft erejéig. Tavaly újra 
kiírták 25 m Ft-ra, tavaly meg is kapták a pénz december végére. Idén megint beadtuk a 
pályázatot. Reméli idén is meglesz ez a pályázati pénz. Bízik abban, hogy ki fognak lábalni a 
nehéz helyzetből. Úgy szeretné az üzemeltetést abba hagyni, hogy működjön a kisvasút és 
legalább anyagilag nullás legyen. Közönség nagyon szeret minket. Problémát jelent viszonyt 
az, hogy a múzeumot nem tudják meglátogatni, mert az utolsó kisvonat megérkezésekor pont 
bezár. Ez ügyben kéri az önkormányzat intézkedését. A vasút épülete nagyon szép. A 
virágokat locsolják de nagy a rongálás. Jármű állomány megfelelő. Rendeztek egy fotósnapot 
ami jól sikerült, jó volt a visszhangja. 2.000 Ft-ért adtak fotósjegyet, ezzel egész nap 
utazhattak. Ezek a fotók megjelentek az interneten, ami jó hozadéka lett a napnak. Váci 
hírnökön is megjelent. Blikk riport is készült és ott is megjelentünk. A villamosnak volt a 
legnagyobb sikere. A megbízása lejár, de szeretné tovább vinni ezért tárgyalt ebben a 
kérdésben a polgármesterekkel. Sajnos azonban az idő múlásával a járművekkel és a pályával 
is gondok vannak már. 
 
Kiss László polgármester: Kéri a testülettől, akinek van a beszámolóval kapcsolatban 
kérdése, azt tegyék fel. 
 
Orbán Szilárd képviselő: A márianosztra és a nagyírtás közötti szakaszról szeretne kérdezni. 
 
Paulik János: Igazán nem sok információja van. Ő is szerette volna beadni a pályázatot, de 
nem sikerült az idő rövidsége miatt. Szeptember környékén tervezik a megvalósítást.  
  
Gyuró Judit képviselő: Új menetrendet szeretne kérni, ezért, hogy tudja tájékoztatni a 
kirándulókat. 
 
Kiss László polgármester: Köszöni szépen a beszámolót és az alábbi határozat szerint 
elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek: 
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…./2014.(VI.10.) Kt. határozati javaslat 
 
Márianosztra Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Börzsöny 
Kisvasút Fenntartó és Üzemeltető  Nonprofit Kft. (2628 Szob, Szent Imre u. 
12.) 2013. évi működéséről szóló beszámolót változtatás nélkül elfogadja. 

 
A képviselő-testület a határozati javaslatot elfogadva, 5 egyhangú igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozza: 
 

37/2014.(VI.10.) Kt. határozat 
 
Márianosztra Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Börzsöny 
Kisvasút Fenntartó és Üzemeltető  Nonprofit Kft. (2628 Szob, Szent Imre u. 
12.) 2013. évi működéséről szóló beszámolót változtatás nélkül elfogadja. 

 
 
2. Kistérségi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat szakmai beszámolója a 2013. évről 
 
Kiss László polgármester: Köszönti Ujlaky Zoltánt az intézmény vezetőjét. Írásos 
beszámolót a képviselők megkapták, kéri az intézmény vezetőjét, ha van szóbeli kiegészíteni 
valója azt tegye meg. 
 
Ujlaky Zoltán intézményvezető: Igazán sok kiegészítést nem igényel a beszámolót, 
Tájékoztatja a képviselőket, hogy most már Kismarost is mi látjuk el a 17 település közül 14 
település tartozik hozzájuk. Sajnos történt egy baleset is ezért Páricsi Annát nélkülözni kell 
Szolnyik Renáta helyettesíti. Fizetési kötelezettsége az önkormányzatnak jelenleg nincs, a 
normatívából sikerül ellátni a feladatokat. 
 
Kiss László polgármester: Ismerjük a szolgálat munkáját. A feladat ellátás jobb 
finanszírozása érdekében, minél nagyobb létszámot kell bevonni. Több esetben volt szükség 
arra, hogy a lehetőségeket felmérjék. Sajnos csökkent az ellátottak száma a halálozás miatt. 
Jelenlegi házi segítség nyújtó feladat ellátó, szorgalmasan látja el feladatát, mindenféle 
mende-monda ellenére. Elfogadásra javasolja a beszámolót és ha nincs kérdés az alábbi 
határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testülete elé: 
 

…../2014.(06.10.) Kt. határozati javaslat 
 
Márianosztra Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Kistérségi 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat (2628 Szob, Ipolysági u. 3.) 2013. évi 
Szakmai Beszámolóját megismerte és változtatás nélkül jóváhagyta. 

 
A képviselő-testület a javaslatot megvitatta és 5 egyhangú igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozza: 
 

38/2014.(06.10.) Kt. határozat 
 
Márianosztra Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Kistérségi 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat (2628 Szob, Ipolysági u. 3.) 2013. évi 
Szakmai Beszámolóját megismerte és változtatás nélkül jóváhagyta. 
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3. Nyári gyermektáborozás 
 
Kiss László polgármester: Idén is lehetőség nyílik, szociálisan rászoruló gyermekek 
táboroztatására Zamárdiban, melyet a Pest Megyei Gyermek- és Ifjúsági Alapítvány szervez. 
Idén 2014. augusztus 23-27. az időpontja. Minden évben szoktunk küldeni gyermekeket. A 
hozzájárulás 12.000,- Ft/fő. Akik eddig voltak jól érezték magukat. Elsődleges szempont a 
szociális rászorulták, javasolja, hogy éljünk a lehetőséggel.  
 
Dénes-Varga Zsuzsanna alpolgármester: Hány gyermeket küldjünk? 
 
Kiss László polgármester: Elviekben nincs korlátozás. Felvennénk a bizottsággal és a 
pedagógusokkal a kapcsolatot és volt rá példa, hogy három főt is tudtunk elküldeni. Van arra 
is eset, hogy nem akartak elmenni. 5 főt javasol az alábbiak szerint: 
 

……./2014.(VI.10.) Kt. határozati javaslat 
 

Márianosztra Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Pest Megyei 
Gyermek- és Ifjúsági Alapítvány (1052 Budapest, Városház u. 7.) által 
szervezett Szociális-karitatív táborozásra, melynek időpontja: 2014. augusztus 
23-27., helye: Zamárdi, öt  gyermek táboroztatását biztosítja. 
 
A táborhoz szükséges 60.000,- Ft/fő – azaz Hatvanezer forint – hozzájárulást a 
2014. évi költségvetés egyéb bevételekből biztosítja. 
 
Felkéri a polgármestert, hogy 10-14 év körüli szociálisan rászoruló gyermeket 
keressen fel és a hozzájárulás átutalásáról gondosodjon. 
 
Felelős: polgármester   Határidő: azonnal  

 
A képviselő-testület a határozati javaslattal megegyező, 5 egyhangú igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozza: 
 

39/2014.(VI.10.) Kt. határozat 
 

Márianosztra Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Pest Megyei 
Gyermek- és Ifjúsági Alapítvány (1052 Budapest, Városház u. 7.) által 
szervezett Szociális-karitatív táborozásra, melynek időpontja: 2014. augusztus 
23-27., helye: Zamárdi, öt  gyermek táboroztatását biztosítja. 
 
A táborhoz szükséges 60.000,- Ft/fő – azaz Hatvanezer forint – hozzájárulást a 
2014. évi költségvetés egyéb bevételekből biztosítja. 
 
Felkéri a polgármestert, hogy 10-14 év körüli szociálisan rászoruló gyermeket 
keressen fel és a hozzájárulás átutalásáról gondosodjon. 
 
Felelős: polgármester   Határidő: azonnal  

 
 
 
 



 5 

4. Körzeti védőnői feladatellátás kérdése 
 
Kiss László polgármester: Tájékoztatja a képviselőket, hogy Kőházy Andrea védőnő 
megpályázta a Szobon meghirdetett védőnői állást és meg is nyerte. Önkormányzatunk társ 
településként vesz részt az ellátásban. A feladat Kóspallagra van telepítve. Ennek megfelelően 
Kóspallag képviselő-testülete hozott egy döntést, mi szerint tudomásul veszik a védőnő 
döntését és úgy járulnak hozzá a feladat ellátáshoz, hogy a vegyes körzetünket is három év 
időtartamra helyettesítésként végzi. 2014. július 1. napjától főállása Szob lenne. A csökkenő 
gyereklétszám miatt a finanszírozás csökkenése várható ezen a területen, ezáltal csökken a 
javadalmazása is. Az előtte lévő tapasztalat alapján biztosabbnak látja egy ilyen helyen az 
állást és a javadalmazást. Kérte megértésünket, ugyan olyan szeretettel és intenzitással látja 
majd el a feladatát, mint eddig. Kéri a testülettől, hogy járuljon hozzá mint társtelepülés a 
döntéshez. Vannak olyan hírek, tervek miszerint állami feladat ellátás körébe kívánják tenni a 
védőnői szolgáltatást, úgy mint az iskolát. Mi lesz azt most még nem tudják megmondani. Ha 
ez megtörténik az önkormányzati hatáskörből kikerül a feladatellátás.  
 
Gyuró Judit képviselő: Négy órába tudja csak csinálni. 
 
Orbán Szilárd képviselő: Változás nem történik, ugyanazon a napon fogja ellátni a feladatát. 
 
Kiss László polgármester: Ebből a szülők nem fognak érzékelni semmit. A határozati 
javaslata a következő: 
 

…./2014.(VI.10.) Kt. határozati javaslat 
 
Márianosztra Község Önkormányzatának képviselő-testülete Kőházy Andrea 
Kóspallag-Márianosztra vegyes védőnői körzet védőnője kérésének helyt ad és 
Szob Város védőnőjének történő kinevezéséhez 2014. július 1. napjától 
hozzájárul. 
Tudomásul veszi, hogy a védőnői feladatokat a székhely település döntésének 
megfelelően helyettesítéssel látja el. 
Márianosztrán a feladatellátásban változás nem történik, a védőnői ellátás a 
kinevezéstől független változatlan időben és ideig lesz. 
 
Felelős: polgármester   Határidő:  

 
A képviselő-testület a határozati javaslatnak megfelelően 5 egyhangú igen szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 

40/2014.(VI.10.) Kt. határozat 
 
Márianosztra Község Önkormányzatának képviselő-testülete Kőházy Andrea 
Kóspallag-Márianosztra vegyes védőnői körzet védőnője kérésének helyt ad és 
Szob Város védőnőjének történő kinevezéséhez 2014. július 1. napjától 
hozzájárul. 
 
Tudomásul veszi, hogy a védőnői feladatokat a székhely település döntésének 
megfelelően helyettesítéssel látja el. 
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Márianosztrán a feladatellátásban változás nem történik, a védőnői ellátás a 
kinevezéstől független változatlan időben és ideig lesz. 
 
Felelős: polgármester   Határidő:  

 
 
5. Belső ellenőrzés kérdése 
 
Kiss László polgármester: Elmondja, hogy a 2013. decemberi testületi ülésen és a közös 
testületi ülésen a zebegényi polgármester asszony jelezte, hogy szeretné ha közösen meg 
tudnák oldani a belső ellenőrzést, mivel a kistérségi társulás nem vállalja fel, ezért arra kéri a 
felhatalmazást, hogy a jegyző asszony keressen egy belső ellenőrt aki a feladatot elvégzi a 
négy településre. Decemberben meghatároztuk a célt. Ennek költségét a dologi kiadásokból 
lehetne fedezni. Ha ez nem elég, akkor természetesen ki kell egészíteni. Ez a feladat törvényi 
előírás, tehát ellátását meg kell oldani. Határozati javaslata a következő: 
 

…   /2014.(VI.10.) Kt. határozati javaslat 
 

Márianosztra Község Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, hogy 
a belső ellenőrzés biztosítására a közös önkormányzat alkalmazásában 
válassza ki a belső ellenőrt és bízza meg a települések szerinti feladat 
ellátásával. 
A belső ellenőrzés költségét a közös Hivatal költségvetése biztosítja. 
Amennyiben a költség meghaladja a közös Hivatal finanszírozási lehetőségeit, 
úgy a különbözet lakosságarányos kifizetését a 2014. évi költségvetés egyéb 
bevételei terhére vállalja. 
 
Felelős: jegyző                                           Határidő: a határozat szerint 

 
A képviselő-testület a határozati javaslattal egyetértve 5 egyhangú igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozza: 
 

41/2014.(VI.10.) Kt. határozat 
 

Márianosztra Község Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, 
hogy a belső ellenőrzés biztosítására a közös önkormányzat alkalmazásában 
válassza ki a belső ellenőrt és bízza meg a települések szerinti feladat 
ellátásával. 
A belső ellenőrzés költségét a közös Hivatal költségvetése biztosítja. 
Amennyiben a költség meghaladja a közös Hivatal finanszírozási lehetőségeit, 
úgy a különbözet lakosságarányos kifizetését a 2014. évi költségvetés egyéb 
bevételei terhére vállalja. 
 
Felelős: jegyző                                           Határidő: a határozat szerint 

 
 
6. Faluház működtetése 
 
Kiss László polgármester: Össze szeretné foglalni azt a munkát amit néhai Tasnádi György 
tett a faluház megvásárlása óta. Mind a működtetés, mind az anyag összegyűjtése kapcsán 
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néhai Tasnádi György nagy munkát végzett, amit mint önként vállalt feladatként végzett. 
Méltó módon megemlékeztünk az ő tevékenységéről. Meg kell köszönni az ő munkáját és 
egyenlőre nehezen látja át, hogy lehetne tovább vinni. Ami a jelenlegi helyzetet illeti meg van 
a faluházi anyag a teljes valójában, onnan még nem vitt el senki semmit. Ami ott bent van az 
közösségi vagyonnak számít, a tulajdonosok úgy adták, hogy a közösség a faluház 
helytörténeti kiállításához biztosítják. Ez az alaphelyzet. Mi van még helytörténeti anyag 
néhai Tasnádi György hozzátartozóinál nem tudja, ezért javasol egy kollektív megbeszélést, 
és amennyiben ők úgy ítélik meg, hogy még van anyag, akkor kérdésként merülhet fel mi a 
szándékuk vele. Külsős szakembereket is bevonva át kellene beszélni, ha úgy ítélik meg, hogy 
közös kincs, legyen egyeztetve a szakemberekkel mit jelent helytörténeti szempontból, milyen 
értéket képvisel és a településnek szüksége van-e rá.  
Egy megbeszélést folytatott Tasanádi Csabával ő a nyitva tartásokat önkéntes vállalás alapján 
megtette és elmondása szerint bár neki különösebb érdeklődése nincs ez iránt, de megteszi a 
nyitva tartással kapcsolatos teendőket. Köszönetet érdemel az eddigi munkája. Átmeneti 
időszak az, ami most van. Kéri az ötleteket. A Tasnádi Csaba ezt hosszabb távon is tudja 
vállalni, de a bemutatást a kalauzolást már nem. Schottner Miklós a falunapi eddigi faluházi 
programjainak lebonyolítását idén vállalja.  
Sikerül olyan fajta faluház udvari külsőt is kialakítani, ami a faluház számára mindenképpen 
méltó. Rendezett külső körülményt fog biztosítani.  
Az udvaron földfeltöltést kell elvégezni, füvesíteni kell. Szeretne javaslatokat arra 
vonatkozóan, hogy a kerítés milyen legyen, mintát mutat, amit a képviselők egyhangúlag 
támogatnak.  
 
Orbán Szilárd képviselő: Néhány lehetőség van, mint pl. a közmunkaprogram keretén belül, 
esetleg főállásban. Nem tartja sikeresnek az önkéntes alapon való nyitva tartást. Jelenlegi 
megoldásként ez nagyon jó, de mindenképpen tovább kell vinni és egy olyan emberre is 
szükség lesz, aki tud mesélni is. Havi szinten fel tudnánk osztani akár ő is vállalná. Biztos 
lennénk néhányan, akik tudnak kalauzolni, fel kell készülni az ott lévő történelemből. 
 
Dénes-Varga Zsuzsanna alpolgármester: Egy nagyobb körben kellene ezzel a témával 
foglalkozni. Legyünk túl a falunapon és utána össze kellene jönni és informálódni. Jó lenne, 
ha lenne egy anyag amiből tudnának beszélni, akkor ezt a problémát is meg lehetne oldani. 
 
Kiss László polgármester: Ha lenne 5-6 ember, aki erre szívesen áldozna időt, energiát, 
akkor meg is valósulhatna. Fontos, hogy ezt senki se teherként élje meg, szívesen lássa el. 
 
Dénes-Varga Zsuzsanna: Kulturális közmunkába ez a tevékenység belefér. Akár pályázni is 
lehetne rá és csekély tiszteletdíj ellenében ezt a munkát honorálni. A szakemberek jelenléte 
szükséges és fontos a leltár készítése. A kulturális közmunkaprogram kb. július-augusztus 31. 
között fog indulni és előreláthatólag fél évig tart. 
 
Kiss László polgármester: Kérdés találunk-e ehhez megfelelő ember, de nagyon jó lenne.  
 
A képviselő-testület döntéshozatal nélkül a napirendi pontot lezárta. 
 
 
7. Tájékoztató az iskolával kapcsolatos egyeztetésekről 
 
Kiss László polgármester: A napirendi ponttal nem nyújt új információt a testületnek, célja 
az, hogy szeretné összefoglalni a tájékoztatóként elhangzottakat és rögzíteni szeretné - a 
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képviselők egyetértésével - az iskolával kapcsolatos lépéseket és intézkedéseket. Szülői 
munkaközösség megkeresésére az első felmerülő probléma a szlovák nyelv volt. A kérés 
pedig nem más mint hogy a szlovák nyelv helyett német nemzetiségi iskolaként a német nyelv 
oktatása. Ennek érdekében felvette a kapcsolatot a szobi tankerület igazgatójával Verebélyi 
Gábor Ákossal és kérte a segítségét és intézkedését, valamint tárja fel a lehetőségeket. 
Meghívta a szülőket, iskola tantestületét és az önkormányzat által szervezett fórumra, ahol a 
szülők kérdéseket intézhettek igazgató úrhoz. A legfontosabb kérdés volt az, hogy van-e 
lehetőség német nemzetiségiként a német nemzetiségi oktatás bevezetésére. Megoldásként 
elhangzott az igazgató úrtól, hogy felfüggesztésre kerül egy évre a szlovák nemzetiségi 
oktatás és ha a szülők azt szeretnék, hogy német oktatás legyen felmenő rendszerbe lehet 
megtenni 2015/2016. tanévtől az iskolában. 
Indítványoztunk egy iskolai szülői értekezletet az érintettek részvételével, ami itt volt a 
tanácsteremben, itt történt meg a szülők tájékoztatása is. A gyermekek átíratásával 
kapcsolatban felvetődtek olyan problémák, ami nem csak a nemzetiségi nyelvoktatásra 
vezethetők vissza. Felvetődtek olyan problémák, ami a napi oktatással kapcsolatosok. A 
tagintézmény vezető tájékoztatta a szülőket a lehetőségekről, tolmácsolta Verebélyi Gábor 
Ákos igazgató által felvázolt lehetőséget, amit a szülők tudomásul vettek, de többen jeleztek 
döntésüket megerősítve, hogy független a szlovák oktatás (nyelv) felfüggesztésétől a 
gyermeket más iskolába íratják. Egy újabb információ is tudomására jutott, hogy még sem 
csak a szlovákkal van probléma hanem a csökkenő gyereklétszám, az összevonás és a 
bizonytalan helyzet a szülők jelentős részét arra készteti, hogy gyermekét más intézménybe 
íratva át így látja biztosabbnak a gyermekek oktatását. Újabb információként szeretné 
elmondani, hogy talán mégis marad a szlovák nyelvoktatás, hivatalosan nincs megerősítve.  
 
Dénes-Varga Zsuzsanna alpolgármester: Szeretné még két dologgal kiegészíteni az 
elhangzottakat. Ez a probléma sokkal előbbre datálódik, éreztük a problémák felismertük, 
hogy vannak az oktatással godnok, a gyerekek képességének kiaknázása nem megfelelő. 
Próbáltunk nyitni az iskola felé, minden programot velük egyeztetve csináltunk, de erre az 
iskola nyitott is volt. Viszont ami nem történt meg a részükről és vártuk a segítségkérést, 
észrevételt. Ebben az ügyben egyetlen egy írásos dokumentum még az önkormányzat felé 
nem érkezett. Felelős képviselőkként mi is a teendő. Meggyőződése, hogy ezt ha számon 
kérik emlékezzünk erre. Sem az iskola részéről sem a tankerület részéről nem jött észrevétel 
csak a 6 szülő jelzett és most. Jó volt a megbeszélés, de még a mai napig az önkormányzatot 
nem tekintették és tekintik partnernek, hogy ezt a krízis helyzetet közösen oldjuk meg. Most 
meg nem kérdés, hogy partnernek kell egymást tekinteni, egyikünk sem engedheti meg 
magának, hogy nem teszünk semmit. Munka összejövetel első lépése lehet ez és ezt folytatni 
kívánja. Ezt a helyzetet a lehető legjobbat kell kihozni, a lehető leghatékonyabban kell 
működtetni, a gyerekeket nem szabad elengedi Márianosztráról, ez egy nagy feladat és a 
következő önkormányzatra kell hárulnia. Ha kell Zsombokné Stedra Katalin munkakörét ki 
kell terjeszteni, ezt ötletnek veti fel. Sajnálja, hogy abba hagytuk és nem vettük igazán 
komolyan a helyiek megkeresését, amikor panasszal fordultak, mind végig az volt, hogy ez 
külön szakma és nem szólhatunk bele. Ugyan ezt érzi az orvosi rendelő és a hivatal 
tekintetében. Mikor fogunk itt is belépni, ez ugyanabból a tőről fakad. 
 
Orbán Szilárd képviselő: Sajnálja, hogy az iskola vezetése a tanári kar széttárták a kezüket 
és most mit csináljunk. Voltak ötletelgetések és várták, hogy a szülők segítsék ki őket. Milyen 
alapon gondolják, hogy a szlovák kérdés ilyen bizonytalan van, nincs, van még sincs. Itt egy 
vezetői kritika is van és el kell küldeni olyan embereket akik nem alkalmasak. A szlovákkal is 
baj van és nem csak azzal. Nem vették komolyan és tudomásul ezeket az igényeket és 
kifogásokat és el viszik a szülők a gyerekeket. És hirtelen kezd veszélybe sodródni az iskola 
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léte. Várta az önkritika gyakorlását és hogy valamilyen irányt mutatnak, mentsük meg az 
iskolát. Semmi fajta pluszt nem tudnak nyújtani, nem sokáig fogják tudni ezt az állapotot 
tartani. 
 
Gyuró Judit képviselő: Nem érti, a pedagógusnak meg kellene kérdezni miért szeretné 
elvinni a szülő a gyermeket. És mi a probléma és próbáljuk meg orvosolni. Itt nem erről van 
szó, hanem arról hogy viszi vigye, nem viszi nem viszi. 
 
Dénes-Varga Zsuzsanna alpolgármester: Egy kérdőívet megpróbáltunk összeállítani, ebben 
kértük, hogy a bizonytalanságot jelölte meg a szülőt és ez a szlovák lett. Fontos hogy a 
gyermek olyan nyelvet tanulnának, amivel könnyebben tudnak egy új iskolába lépni. Minden 
iskolába ugyanolyan követelmények lesznek, ne legyen a leszakadás. Megoldás lenne, ha a 
zebegényi iskola elfogadna tagiskolaként és garantálná a felső tagozatosok átvételét. Ha így 
marad minden, lemaradása lesz az alsó tagozatos gyermeknek a felső tagozatban. 
 
Kiss László polgármester: A tankerület vezető – Verebélyi Ákos – tájékoztatása szerint 
mindenképpen végig fog menni a következő tanév független a gyermeklétszámtól. Viszont 
nagy problémát lát abban is, hogy a szülők jelentős része nem megy el a szülői értekezletre. 
További probléma a családlátogatás hiánya.  
 
Dénes-Varga Zsuzsanna alpolgármester: Három évvel ezelőtt a tagintézmény vezetője nem 
tartotta jó ötletnek moderátori közvetítést, hanem azt mondta, hogy a családlátogatást fogja 
segítségként használni. Rossz volt a vezetőség kommunikációja, közös hiba volt, hogy az 
önkormányzat részéről is volt egy bizonytalanság és a tantestület részéről is volt egy 
bizonytalanság. Hiba volt levenni a kezünket az iskoláról. 
 
Kiss László polgármester: Az állami feladatellátásba kerülés az önkormányzat számára nem 
teszi lehetővé a beavatkozást az iskola életébe. Nem szabad viszont elfelejteni a probléma 
honnan eredeztethető. Az első probléma, hogy jelenleg is kevés a gyermek és évek óta kevés a 
gyermek! Ez a tény szükségessé tette a nemzetiségi oktatás bevezetését, ennek az lett a 
következménye, - mert nincs belső indítatás – hogy a szülő és a gyermek problémaként élte 
meg. Hozzákapcsolódik egyes pedagógusok pedagógiai hozzáállása, amit tanúsítottak. Nem 
vizsgálták meg ezt a problémát és ezt a szembenézést a mai napig nem tették meg. A szülők, 
szülői munkaközösség által jelzett problémát a tankerült vezető felé jeleztem. A szülők 
elkezdték vinni el a gyermekeket. Vezetői felügyeletnek és szakfelügyeletnek kellene 
működni az iskola irányában. Mindenkinek feladata van ebben és meg kell keresni a módját, 
hogy lehet ezt a dolgot megállítani, ha nem is lehet már visszafordítani. Közös gondolkodást, 
még ha szükséges anyagi forrásokat is beletenni, ahogy azt alpolgármester asszony is mondja. 
 
Dénes-Varga Zsuzsanna alpolgármester: Felveti a márianosztrai alsó tagozat zebegényi 
tagintézményként történő működtetését, és a felső tagozatos gyermekek oktatását biztosan 
biztosítja az az iskola. Közös tanterv kialakítása. Biztonságérzetet kell adni a szülőknek.  
 
Kiss László polgármester: Felveti a gondolatot az igazgató úrnak. 
 
A képviselő-testület döntéshozatal nélkül a napirendi pontot lezárta. 
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8. Tájékoztató a közmunkával kapcsolatban 
 
Kiss László polgármester: Jelenleg 3 fő foglalkoztatása történik a közmunkaprogramban, két 
fő két hónapra egy fő szeptemberig. 15 %-os önkormányzati önrészt hozzá kell tenni, mely 
biztosítható összeg. A soron következő lehetőségeket is ki fogjuk használni, az igényünket a 
felmérés kérésre megadtuk, várhatóan augusztus környékén lesz indulás. Átfedés lenni a 
gödöllői víztárulás és általunk foglalkoztatottak vonatkozásában. Ha mi foglalkoztatjuk az 
embereket dologi kiadásokat tudunk tervezni, amit más módon nem tudunk igénybe venni. 
Kulturális foglalkoztatás nagyon jó lenne, ha elindulna. Rendkívül sokat jelentene. 
 
A képviselő-testület döntéshozatal nélkül a napirendi pontot lezárta. 
 
 
9. Falunapról egyeztetés 
 
Kiss László polgármester: A plakáthoz még szükségesek a kiegészítések. Kiállítást 
alpolgármester asszony nyitná meg. Négy kiállítást tekinthetnek meg az érdeklődők. (A 
képviselő-testület részletesen áttekinti a szombati programokat.) Segítségek nyújt a 
programokhoz a Nemzeti Művelődési Intézet és más támogatókkal is tárgyal. Javasolja 
meghívni a leendő testvértelepülésünket Kőhídgyarmatról.  
 
A képviselő-testület döntéshozatal nélkül a napirendi pontot lezárta. 
 
 
10. Egyebek 
 
Kiss László polgármester: 2014. július 6. vasárnapra jó lenne megszervezni a megállapodás 
aláírását Kőhídgyarmattal. Sajnos még a megállapodás fordítása nem jött vissza. 
Mindenképpen keresi a megoldást és próbál egyezkedni. 
 
- Elkészült az Inka kiadónak az anyag. Ezek a képek lennének benne. 
 
A testület részéről felmerült az igény arra, hogy az egyik színpados kép helyett egy 
kisvasutast kellene bele tenni, vagy kálváriást. 
 
Dénes-Varga Zsuzsanna alpolgármester: Jó lenne, ha jövő héten összejönnénk a falunappal 
kapcsolatban, beszéljük meg kinek mi lesz a feladata. 
 
Kiss László polgármester: A kiállításhoz a paravánok elkészülnek, megerősítettük a sarkait, 
lefestették a lábakat és a felületet. Gyönyörű tiszta szép fehérek, méltó felületet biztosítanak a 
kiállítandó anyagnak.  
 
Dénes-Varga Zsuzsanna alpolgármester: Tavaly kevés volt a falunapi kiállítás látogatója, 
szeretné, ha a nyitva tartást megszerveznék.  
 
Gyuró Judit képviselő: Pályázati kiírásokat figyeli valaki? Most jelent meg állítólag egy 
energetikai pályázat. 
 
Kiss László polgármester: Most veszi fel a kapcsolatot ezzel kapcsolatban, és ide kerül a 
testület elé. 
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Tájékoztatom a testületet, hogy az önkormányzat tulajdonában lévő HAM HD 12 típusú 
úthenger, amely hosszú ideje meghibásodás miatt áll, javításra elszállításra került a 
HYDRASYSTEM Kft. érdi telephelyére. 
 
Dénes-Varga Zsuszanna alpolgármester: 2015. évben újra lesz IKSZT pályázat. Szeretné, 
ha lenne a településnek egy közösségi tere. Amennyiben megjelenik, ki kell használni a 
lehetőséget. 
 
 
Mivel több napirendi pont, kérdés nem merült fel, Kiss László polgármester a képviselő-
testületi ülést bezárja. 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

                        Kiss László                                                               Bahil Emilné dr. 
                       polgármester                                                                      jegyző    


